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PROTOKÓŁ  

z  XIX SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE, 

która odbyła się w dniu 10 lutego 2016 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

Otwarcie obrad – godz. 1300, zamknięcie – godz. 1500. 

Na ustawowy stan rady – 15 Radnych, udział w obradach brało 15 Radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu.   

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Sołtysi sołectw Chajew i Bukowiec, Mieszkaniec miejscowości Wólka Klonowska.  

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Brąszewice i jej organów na 2016 

rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznego przedszkola oraz 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Brąszewice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brąszewice. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XIX sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości 

biorących udział w obradach.  

Ad. 2   

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.  

Wójt Gminy zwrócił się do Radnych z prośbą o wyrażenie zgody na rozszerzenie porządku obrad o dwa 

punkty, tj.: 

1) podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji z 

przeznaczeniem na zakup środków transportu dla Komisariatu Policji w Błaszkach. Dodał, że wcześniej 
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Rada Gminy podjęła deklarację przekazania 5000 zł na ten cel, lecz w piśmie z Komisariatu policjanci 

zwracają się z prośbą o przekazanie 6000 zł;  

2) podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok, gdzie została by 

przeznaczona część środków na budowę boiska sportowego dla dzieci przy Szkole Podstawowej w 

Brąszewicach. Podkreślił, że na obecną chwilę nie jest to jednoznaczne ze tym, że taka inwestycja na 

pewno powstanie. Dodał, że zgłosił taki pomysł do programu rozbudowy bazy sportowej 

Województwa Łódzkiego. Gmina Brąszewice dostała zaproszenie do udziału w tym programie, a 

wniosek należy złożyć do końca lutego. Szacowany koszt takiego boiska to kwota ponad 200000 zł. Na 

obecną chwilę nie ma konkretnego kosztorysu, więc nie może podać dokładnej ceny. Maksymalne 

wsparcie finansowe jakie Gmina może otrzymać do 50 % kosztów. Dodał, że w projekcie uchwały jest 

przewidziane 15000 zł, aby móc zlecić opracowanie projektu i złożyć wniosek. 

Radny Jacek Piotrowski zawnioskował, o rozszerzenie porządku obrad o powołanie komisji statutowej 

do opracowania Statutu Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy podał poszczególne propozycje rozszerzenia porządku obrad pod 

głosowanie. 

W głosowaniu nad rozszerzeniem porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych na zakup radiowozu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Nie głosował Radny 

Józef Przezak. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za rozszerzeniem proponowanego porządku 

o ten punkt.  

W głosowaniu nad rozszerzeniem porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w 

budżecie Gminy na 2016 rok wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Nie głosował Radny 

Józef Przezak. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za rozszerzeniem proponowanego porządku 

o ten punkt.  

W głosowaniu nad rozszerzeniem porządku obrad o powołanie komisji statutowej wzięło udział 14 

Radnych obecnych na sali obrad. Nie głosował Radny Józef Przezak. Za głosowało 6 Radnych  

(J. Piotrowski, J. Stawirej, B. Łuszczek, J. Ławniczak, R. Kurzaj, D. Lipka), przeciwko głosowało 8 

Radnych. Rada Gminy większością głosów opowiedziała się za nie rozszerzeniem proponowanego 

porządku o ten punkt. Wniosek Radnego Jacka Piotrowskiego upadł. 

W głosowaniu nad przyjęciem porządku obrad po zmianach wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali 

obrad. Nie głosował Radny Józef Przezak. Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 13 

Radnych, 1 Radnych (Jacek Piotrowski) wstrzymał się od głosu. Większością głosów Rada Gminy 

opowiedziała się za przyjęciem proponowanego porządku obrad. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD (po zmianach) 

1. Otwarcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Brąszewice i jej organów na 

2016 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznego przedszkola oraz 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Brąszewice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brąszewice. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji z 

przeznaczeniem na zakup środków transportu dla Komisariatu Policji w Błaszkach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3   

Radny Jerzy Ławniczak zwrócił uwagę, że w protokole z XVIII sesji w punkcie 8. Radna Marzena 
Cichecka zwróciła się do niego z pytaniem nie jako do Radnego, tylko do Komendanta. Dodał również, 
że zbyt ogólnikowo została opisana jego wypowiedź w Sprawach różnych, gdzie omawiał poszczególne 
jednostki OSP wskazując na największe inwestycje jakie zostały poczynione od momentu, gdy został 
Komendantem Gminnym. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XVIII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Nie głosował Radny Józef Przezak. Za 

przyjęciem protokołu głosowało 13 Radnych, 1 Radny (Jacek Piotrowski) wstrzymał się od głosu.  

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem protokołu z XVIII sesji Rady Gminy. 

Ad. 4 

W sprawozdaniu ze swojej działalności między sesjami w okresie od 20 stycznia 2016r. do 9 lutego 

2016 roku Wójt Gminy poinformował: 

1. W dniu 26 stycznia 2016r. ogłoszono przetarg na  Przebudowę drogi gminnej w miejscowości 

Sokolenie. Otwarcie ofert odbyło się w dniu dzisiejszym. 

2. Dnia 27 stycznia 2016r. usunięto awarię wodociągową w miejscowości Brąszewice, ul. Sieradzka. 

3. W dniu 29 stycznia 2016r. usunięto awarię wodociągową w miejscowości Brąszewice,  

ul. Starowiejska. 

4. W dniach 25-28 stycznia 2016r. kopano rów w Brąszewicach na potrzeby hydroforni. 

5. Dnia 1 lutego 2016 r. równano drogi na terenie gminy. 

6. W dniu 3 lutego 2016r. obcinano gałęzie na ul. Wojkowskiej w Brąszewicach. 

7. W dniu 4 lutego 2016 r. uzupełniano ubytki na drodze w kierunku do miejscowości Kosatka. 

8. W dniach 8-9 lutego 2016r. - wymieniano przepusty na drodze w miejscowości Sokolenie. 

 

Ad. 5 

Radny Józef Toruński interpelował o naprawę dziur na drodze gminnej w miejscowości Szymaszki oraz 

o namalowanie pasów (przejścia dla pieszych) na drodze powiatowej przy Szkole Podstawowej w 

Trzcince. 

Wójt Gminy poinformował, że interpelacja dotycząca przejścia dla pieszych zostanie przekazana do 

Powiatowego Zarządu Dróg, a naprawa dziur nie zostanie pominięta podczas napraw na terenie 

Gminy. Radny Józef Toruński zaproponował, żeby doraźnie zabezpieczyć te dziury tłuczniem. 

Radna Marzena Cichecka poprosiła o naprawę dziur na drodze w miejscowości Kamieniki.  

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że wszystkie drogi żwirowe wymagają równania. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że droga powiatowa Starce – Robaszew, mimo 

przeprowadzonego w ubiegłym roku remontu, jest w złym stanie. Dodał, że PZD poinformowało, że 

zgłaszane do wycięcia wierzby zostały usunięte, lecz faktycznie nie zostało to wykonane. 

Radny Adam Laskowski interpelował o równanie drogi powiatowej w Czartorii i Wólce Klonowskiej. 

Przewodniczący Rady Gminy zgłosił zarwany przepust i wyrwę na drodze powiatowej w Bukowcu od 

Chajewa w kierunku Jasionnej.  
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Radny Ryszard Kurzaj poinformował, że mieszkańcy ul. Leśnej zgłaszają mu problem z przejezdnością 

na krótkim odcinku tej drogi oraz głęboki zjazd z ul. Zabrodzie na ul. Leśną. 

Radna Dorota Lipka zgłosiła potrzebę ustawienia znaku „Uwaga zwierzęta domowe” w miejscowości 

Błota oraz znak z nazwą miejscowości „Kosatka”. 

Radny Jarosław Plichta zgłosił potrzebę wykonania pomiarów sieci energetycznej w miejscowości 

Zadębieniec. 

Radna Bożena Łuszczek zgłosiła pogarszający się stan drogi powiatowej na ul. Sieradzkiej oraz problem 

tworzących się kałuż na wysokości jej posesji. 

Radny Jacek Piotrowski zawnioskował o dokończenie utwardzania poboczy przy drodze gminnej w 

miejscowości Żuraw. 

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że na zebraniu strażackim w Czartorii zgłaszano zły stan drogi od 

Lisów do Wólki Klonowskiej, którą należy porównać. Dodał, że droga ta leży w okręgu Radnego Adama 

Laskowskiego. 

Radny Adam Laskowski odparł, że Radny Jerzy Ławniczak nie musi zajmować się jego terenem. Radny 

Jerzy Ławniczak odpowiedział, że przekazuje informację, którą zgłosili mu mieszkańcy. 

Wójt Gminy ustosunkowując się do wszystkich zgłaszanych interpelacji poinformował, że zostaną 

podzielone na poszczególne jednostki. Te dotyczące Powiatu zostanę przekazane, a te pozostające w 

kompetencjach Gminy  na miarę posiadanych środków i materiałów będą wykonywane. Dodał, że 

drogi są często równane, jednak obecna aura powoduje częste ich niszczenie. 

 

Ad. 6 

Radny Jan Stawirej zapytał, dlaczego plan pracy Rady Gminy jest podejmowany dopiero teraz, a nie w 

ubiegłym roku. 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że nie został przyjęty w ubiegłym roku i dlatego jest 

przyjmowany teraz. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy 

Brąszewice i jej organów na 2016 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Plichta przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 

2016 rok. 

Przewodniczący Komisji ds. Budżetu i Inwestycji Grzegorz Kulig przedstawił plan pracy Komisji ds. 

Budżetu i Inwestycji. 

Przewodniczący Komisji ds. Oświaty i Kultury Jacek Piotrowski przedstawił plan pracy Komisji ds. 

Oświaty i Kultury.  

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy plany pracy Komisji nie powinny być załączone do uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że plany pracy zostaną załączone do dokumentów Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Nie 

głosował Radny Józef Przezak. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, od głosu wstrzymał się  

1 Radny (Jan Stawirej). Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XIX/79/2016 z dnia 10 lutego 2016 r. w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Brąszewice i jej 

organów na 2016 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Na sesję przybył Radny Józef Przezak. (13:40) 
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Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały  w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do 

publicznego przedszkola oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Brąszewice. 

Sekretarz Gminy poprosiła o dopisanie w projekcie uchwały w §3 w punkach od 1 do 6 zapisu „w 

zakresie…”. 

Radny Jan Stawirej zapytał ile dotacji dostaje Gmina na jednego przedszkolaka. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że odpowiedzi udzieli po sesji, ponieważ w chwili obecnej nie ma 

przy sobie odpowiednich dokumentów. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał, czy jest problem z przyjmowaniem dzieci trzyletnich, których rodzice 

nie pracują; czy wszystkie dzieci są przyjmowane.  

Dyrektor Publicznego Przedszkola w Brąszewicach Małgorzata Wiertelak poinformowała, że w 

ubiegłym roku nie było takiego problemu, sześcioro dzieci, które były na liście rezerwowej zostało 

przyjęte na początku września. Jak będzie wyglądała rekrutacja w roku obecnym, póki nie rozpoczęła 

się rekrutacja nie może przewidzieć. Poinformowała o zmianach jakie nastąpiły w przepisach dotyczące 

obowiązku przedszkolnego. 

Radny Grzegorz Kulig zapytał, czy w placówkach przedszkolnych na terenie Gminy Brąszewice jest 

problem z ilością miejsc dla dzieci. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że do tej pory takich problemów nie było. 

Radna Dorota Lipka zapytała czy planowane jest utworzenie grupy popołudniowej. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że na ten moment są trzy oddziały przedszkolne, jeżeli zaistnieje taka 

potrzeba to będzie to rozpatrywane po przeprowadzonej rekrutacji. 

Radny Jacek Piotrowski wyraził opinię, że projekt uchwały wprowadza zbyt duże obostrzenie, jeżeli 

chodzi o przypisanie dzieci do obwodów szkolnych. Jeżeli, będzie brakować wolnych miejsc, może zajść 

sytuacja, że dzieci spoza obwodu nie będą przyjęte do przedszkola w Brąszewicach. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że takie kryteria powodują, że dzieci mają większe szanse do 

dostania się do przedszkola w swoim obwodzie szkolnym, tak by rodzice nie musieli wozić dzieci np. z 

Brąszewic do Godynic lub do Żurawia. Dodała, że do tej pory nie było problemu z przyjęciami dzieci.  

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XIX/80/2016 z dnia 10 lutego 2016 r. w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do 

publicznego przedszkola oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Brąszewice. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Brąszewice. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Plichta odczytał protokół z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej z dnia 1 lutego 2016 r. 

Radny Jan Stawirej przypomniał, że było zalecenie Wojewody, aby naprawić Statut Gminy, lecz Radni 

uznali, że nie będą się tym zajmować. 
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Przewodniczący Rady Gminy zwrócił Radnemu Janowi Stawirejowi uwagę, że przekłamuje informacje, 

ponieważ na poprzedniej sesji Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za podjęciem prac w celu 

opracowania Statutu Gminy, a podczas dzisiejszego głosowania Radni uznali, że na dzisiejszej sesji nie 

będą się tą sprawą zajmować. Nie znaczy to, że prace takie nie będą prowadzone.  

Radny Jan Stawirej poinformował, że nie podoba mu się, że skarga jest na Wójta Gminy, a nie na 

Przewodniczącego Rady Gminy. Dodał, że w jego opinii pracownik obsługujący Radę podlega 

Przewodniczącemu Rady. 

Wójt Gminy odparł, że Radny Jan Stawirej chyba żartuje. Podkreślił, że pracownicy Urzędu Gminy w 

żadnym wypadku nie podlegają nikomu z Radnych. Za pracę Urzędu Gminy odpowiada Wójt Gminy, a 

pracownicy podlegają jemu bezpośrednio. Skarga jest na Wójta, ponieważ jest przełożonym 

pracowników. 

Radny Jan Stawirej wyraził opinię, że skarga dotycząca protokołów powinna być skierowana na 

Przewodniczącego Rady Gminy, ponieważ to on podpisuje protokoły. 

Radny Jacek Piotrowski wyjaśnił, że za treść protokołów odpowiada Przewodniczący Rady Gminy, a za 

ich publikację Wójt Gminy. Zapytał Przewodniczącego Rady Gminy dlaczego nie poinformował o 

posiedzeniu Komisji.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sam Radny Jacek Piotrowski zarzucał wcześniej, że za 

organizację prac Komisji opowiadają ich Przewodniczący. W związku z tym powiadamianie o 

posiedzeniach Komisji należy do obowiązku ich Przewodniczących. 

Radny Jacek Piotrowski zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jarosława Plichty z 

pytaniem, dlaczego nie poinformował o posiedzeniu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jarosław Plichta odpowiedział, że tradycyjnie informację taka 

zamieścił na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy.  

Radny Jacek Piotrowski poinformował, że Przewodniczący Rady Gminy nie odpisał, na smsa z 

pytaniem o termin posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że nie będzie odpisywał na żadne smsy, ponieważ 

wyrwana z kontekstu część ich treści jest przez Radnego Jacka Piotrowskiego publikowana na 

facebooku. Dodał, że temat ten zostanie poruszony w późniejszej części obrad. 

Sekretarz Gminy poinformowała, o kosmetycznych zmianach w treści projektu uchwały oraz dodała, że 

w zależności od stanowiska Rady z treści projektu trzeba będzie usunąć zapis „zasadną” lub 

„bezzasadną”. 

Wójt Gminy wracając do wypowiedzi Radnego Jana Stawireja poinformował, że w piśmie służb 

Wojewody Łódzkiego przekazującym skargę Radnego Jacka Piotrowskiego wyraźnie wskazane jest, że 

skarga jest skierowana na Wójta Gminy oraz wskazane jest jakiego zakresu dotyczy. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej o uznaniu skargi za 

bezzasadną. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem wniosku 

głosowało 13 Radnych, od głosu wstrzymało się 2 Radnych (Jacek Piotrowski i Jan Stawirej).  

Sekretarz Gminy poinformowała, że w związku z wynikiem głosowania w projekcie uchwały należy 

usunąć zapisy mówiące o uznaniu skargi za zasadną.  

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych od głosu wstrzymało się 2 Radnych (Jacek Piotrowski i Jan 

Stawirej). Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XIX/81/2016 z 

dnia 10 lutego 2016 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brąszewice. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych na Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem na zakup środków transportu dla 

Komisariatu Policji w Błaszkach. 

Wójt Gminy odczytał pismo Komisariatu Policji w Błaszkach z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie 

przekazania 6000 zł na zakup radiowozu. 

Wójt Gminy przypomniał, że Radni zadeklarowali 5000 zł na ten cel, a policjanci proszą o 6000 zł. 

Poinformował, że ostateczna decyzja należy do Radnych, jednakże poprosi aby przychylić się do prośby 

Komisariatu i przekazać 6000 zł. 

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że był wnioskodawcą, aby obniżyć wsparcie z 10000 zł na 5000 

zł. Wyraził opinię, że dodatkowy 1000 zł to nie są „duże pieniądze” i zaproponował, aby przekazać 

6000 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XIX/82/2016 z dnia 10 lutego 2016 r. w sprawie przekazania środków finansowych na 

Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem na zakup środków transportu dla Komisariatu Policji w 

Błaszkach. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2016 rok. 

Radny Jan Stawirej zwrócił uwagę, że koszt takiego boiska to ponad 200000 zł. Zapytał, czy Urząd 

Gminy wykorzysta to boisko, gdy np. za 2 lata zostanie zlikwidowane gimnazjum, a szkoła podstawowa 

zostanie przeniesiona do budynku gimnazjum. 

Wójt Gminy podkreślił, że póki co jest tylko szacunkowy koszt, ponieważ nie ma jeszcze sporządzonego 

kosztorysu. Dodał, że jeśli takie boisko powstałoby to nie Urząd Gminy będzie z niego korzystał, lecz 

dzieci i młodzież z Brąszewic i okolic. Dzięki temu dzieci miałyby obiekt na miejscu w swojej 

miejscowości i nie musiałyby dojeżdżać np. na Orlika do Godynic. Dodał, że póki co nie ma żadnych 

oficjalnych informacji o likwidacji gimnazjów, a nawet gdyby do tego doszło, to nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby dzieci ze szkoły przeszły chodnikiem na boisko. 

Radny Józef Toruński zapytał, jaki jest przewidywany termin realizacji. 

Wójt Gminy poinformował, że póki co nie ma dokumentacji, nie ma kosztorysu, jest to tylko 

zabezpieczenie środków na wykonanie projektu. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził opinię, że jeżeli jest możliwość uzyskania około 50% dofinansowania 

inwestycji to warto wygospodarować te pieniądze, aby taki obiekt w przyszłości służył mieszkańcom. 

Dodał, że jest jak najbardziej za tym, aby takie boisko w Brąszewicach powstało. 

Wójt Gminy wyraził opinię, że warto korzystać z programów, z których można pozyskać duże środki 

zewnętrzne, ponieważ Gmina Brąszewice nie jest w stanie samodzielnie finansować takie inwestycje. 

Dodał, że powstał już Orlik w Godynicach, powstała sala gimnastyczna przy gimnazjum, dobrze gdyby 

przy największej Szkole Podstawowej również powstał nowoczesny obiekt.   

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 
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głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XIX/83/2016 z dnia 10 lutego 2016 r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy w przypadkach losowych 

powiadamiać ich o tych zdarzeniach, np. o pogrzebach. Dodał, że po ostatniej informacji o pogrzebie 

ojca Radnego Jarosława Plichty wysłanej smsem do części Radnych został publicznie przez Radnego 

Jacka Piotrowskiego nazwany donosicielem, a wyrwana z kontekstu część sms została opublikowana na 

facebooku. 

Radny Mariusz Kurzaj odczytał całą treść tego smsa: „Uprzejmie donoszę, że zmarł ojciec Jarka Plichty. 

Pogrzeb odbędzie się w sobotę…”. Wyraził zdanie, że jest to zwykła, normalna informacja. 

Radny Jacek Piotrowski zarzucił, że jest to nie takie słownictwo. 

Przewodniczący Rady Gminy udostępnił słownik języka polskiego, aby Radny Jacek Piotrowski 

zapoznał się z definicją słowa „donosić”. Radny Jacek Piotrowski odmówił. 

Radna Grażyna Dobruchowska zaproponowała, by Radna Bożena Łuszczek jako nauczyciel 

wypowiedziała się w tej kwestii. Radna Bożena Łuszczek odpowiedziała, że nie będzie się wypowiadać 

w tym temacie ponieważ nie jest polonistką. Zaproponowała, aby nie czepiać się słówek, tylko zająć 

konkretną pracą. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że informowanie o pogrzebach jest wśród Radnych tradycją 

i każdy kto ma ochotę to w tych pogrzebach uczestniczy. Dodał, że Radny Jacek Piotrowski chyba się 

tego wstydzi. 

Radny Jacek Piotrowski odparł, że wstydzi się, że ma takiego Przewodniczącego. 

Radny Adam Laskowski zaproponował Radnemu Jackowi Piotrowskiemu zrezygnowanie z funkcji 

Radnego. 

Radny Józef Przezak przypomniał, że już wcześniej Radny Jacek Piotrowski porównywał Radnych do 

stada baranów, a siebie do orła. Wyraził zdanie, że dobrze, że Przewodniczącym Rady jest Adam 

Sowizdrzał, bo to człowiek normalny. Dodał, że gdyby Radny Jacek Piotrowski został Przewodniczącym 

to wtedy musiałby się wstydzić Rady. 

Radny Mariusz Kurzaj wskazał, że gdy dokonał wpisu na facebooku prowadzonym przez Jacka 

Piotrowskiego, wypowiedź została skasowana. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził opinię, że wśród Radnych nie ma profesorów i nie wszyscy na wszystkim 

się znają. Dodał, że łapanie za słówka i pisanie bzdetów mija się z celem i jest oznaką braku szacunku 

do drugiego człowieka. Podkreślił, że uważa Radnych za normalnych ludzi, a skoro komuś nie 

odpowiada normalność to widocznie ma problemy ze sobą. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy spotkanie Radnych 29 października było oficjalnym posiedzeniem 

komisji czy nie. Dodał, że została mu obniżona dieta, która następnie została zwrócona. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że było to nieformalne spotkanie, dieta została obniżona 

omyłkowo i później została zwrócona. 

Radny Jacek Piotrowski dodał, że część diety została zwrócona dopiero gdy napisał w tej sprawie do 

Wojewody. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że dieta została zwrócona po dopatrzeniu się omyłki. 

Przewodniczący Rady Gminy wracając do tematu smsa zapytał Radnego Jacka Piotrowskiego czy ma 

odwagę opublikować całą treść tej wiadomości. Przypomniał, że Radny Jacek Piotrowski jest 

Przewodniczącym Komisji ds. Oświaty i Kultury, lecz tej kultury u niego nie widać. 
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Radny Mariusz Kurzaj dodał, że Radny Jacek Piotrowski jest w tym momencie bezczelny. 

Radny Jacek Piotrowski wyraził opinię, że wspólne posiedzenie Komisji z 3 listopada zostało zwołane 

niezgodnie z przepisami. Dodał, że oczekuje wyjaśnienia na piśmie. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wyjaśnienia w tej sprawie zostały złożone w 

odpowiedzi na skargę do Wojewody Łódzkiego. 

Radny Jarosław Plichta wyraził opinię, że Radny Jacek Piotrowski napisze kolejną skargę. 

Radny Jacek Piotrowski to potwierdził oraz dodał, że nie został poinformowany o posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej. 

Radny Jarosław Plichta poinformował, że informacja o posiedzeniu Komisji Rewizyjnej została 

tradycyjnie wywieszona na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że Radny Jacek Piotrowski nie zawsze informował o 

posiedzeniach Komisji Oświaty i Kultury. 

Radny Jacek Piotrowski odparł, że jeden raz wysłał email z informacją o posiedzeniu komisji, a drugi 

raz termin był ustalany na sesji. 

Wójt Gminy poinformował, że 1 lutego 2016 r. zostało wysłane pismo do zakładu energetycznego z 

wnioskiem o wycięcie zakrzaczeń dotykających linii energetycznej w miejscowości Błota i z wnioskiem 

o wykonanie pomiarów jakości energii elektrycznej w miejscowości Zadębieniec. 

Wójt Gminy poinformował, że Gmina Brąszewice dołożyła do oświaty z tytułu jednorazowego dodatku 

dla nauczycieli zgodnie z art. 30a Karty Nauczyciela 211 683,81 zł. Przedstawił kwoty z podziałem na 

poszczególne szkoły oraz stopnie awansu nauczycieli. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał o porównanie tej kwoty z wypłatą jednorazowego dodatku dla 

nauczycieli w poprzednim roku. 

Wójt Gminy poinformował, że w stosunku do ubiegłego roku nastąpił wzrost o kwotę 19 643,83 zł bez 

kosztów ZUS. Dodał, że przewiduje się zmniejszenie liczby uczniów w gimnazjum, nie bez znaczenia dla 

kosztów oświaty jest również prawo nauczycieli do korzystania z urlopów zdrowotnych.  

Skarbnik Gminy odpowiadając na pytanie Radnego Jana Stawireja dotyczącego dotacji na jednego 

ucznia w przedszkolu poinformowała, że kwota to 108,75 zł miesięcznie. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał, jaki jest kosz utrzymania jednego ucznia w przedszkolu. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że roczny koszt utrzymania Publicznego Przedszkola w Brąszewicach 

wraz z dotacją dla oddziałów przedszkolnych w Trzcince i Chajewie to kwota 724332 zł. 

Radna Bożena Łuszczek zwróciła się o wyjaśnienie zasad naliczania jednorazowego dodatku dla 

nauczycieli, ponieważ jak zrozumiała w jednej szkole nauczyciele kontraktowi otrzymali dodatek, w 

innej nie. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że jednorazowy dodatek jest obliczany w systemie komputerowym, a do 

wyliczeń brani są pod uwagę wszyscy nauczyciele na poszczególnych stopniach awansu. W przypadku 

nauczycieli kontraktowych różnica wynika ze względu na awans zawodowy nauczyciela przed 

rozpoczęciem nowego roku szkolnego. Dodała, że na ogół obliczeń wpływ mają również roczne urlopy 

zdrowotne wykorzystywane przez nauczycieli i zatrudnienie w ich zastępstwie innych nauczycieli 

posiadających odpowiadające kwalifikacje. 

Radna Bożena Łuszczek dodała, że takie zasady są niejasne dla części nauczycieli. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że wyliczenia są wykonywane w systemie komputerowym na 

podstawie bazy płac nauczycieli i nie ma możliwości jakiejkolwiek ingerencji ze strony Gminy i 

uznaniowego wypłacania tego dodatku. 

Radny Jan Stawirej wyraził opinię, że część konfliktów wynika z niejasności zapisów Statutu.  
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek dotyczący powiadamiania Radnych o 

zdarzeniach losowych. W głosowaniu brało udział 15 Radnych. Radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

powiadamianiem o takich zdarzeniach. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził zdanie, że Radni są po to, aby pracować dla dobra Gminy. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XIX sesji Rady Gminy o godzinie 1500.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  

S. Domagała 


